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7 Nieuwe opzet beheer en onderhoud groene sportvelden (IVR-15-03478) (IVR-15-03478) 

 

Geachte Raads- Commissieleden, 
 
Sportvereniging Spartanen heeft de afgelopen jaren met grote belangstelling het proces en 
de discussies met betrekking tot de voorgestelde bezuinigingen op het onderhoud van de 
groene sportvelden gevolgd. Vanaf het eerste overleg met gemeente en verenigingen, 
hebben wij aangegeven dat de harmonisatie en bezuinigingen alleen kan worden 
gerealiseerd als het beheer en het onderhoud bij de gebruikers wordt neergelegd. Bij de 
sportverenigingen zelf dus.  
 
Voetbalvereniging SEW en Sportvereniging Spartanen hebben al 20 jaar ervaring met het zelf 
onderhouden van de velden en het complex. Een enorme klus, die met behulp van  
vrijwilligers en de nodige financiële inspanningen aardig gelukt is. Ons complex (velden, 
groen rondom de velden en paden) liggen er fantastisch bij. Vooral in de eerste jaren van de 
privatisering, hebben wij behoorlijk moeten investeren in materieel om het onderhoud te 
kunnen uitvoeren. Denk hierbij aan: maaimachine, trekker, een prikrol, veegmachine, 
bladveger, zaagmachines, snoeiapparatuur en overige materialen om het machinepark te 
onderhouden. U zult kunnen begrijpen dat het hier om tienduizenden euro's gaat. Jaarlijks 
moeten wij blijven werken aan het onderhoudsplan te kunnen uitvoeren. 
Denk hierbij ook aan de vrijwilligers die overdag beschikbaar zijn en het vele werk willen 
uitvoeren.  
 
Geachte commissieleden, onderschat voor de verenigingen die hiermee moeten beginnen 
deze grote opgave niet. Niet alleen op het gebied van organisatie is er veel te doen, vooral  
financieel zal er een zware wissel worden getrokken op de reserves van de verenigingen en 
niet te vergeten de verzwaring van de jaarlijkse exploitatie. De onderhoudssubsidie is daar 
absoluut niet toereikend voor. 
 
Zoals al eerder gememoreerd, voeren  Voetbalvereniging SEW en Sportvereniging Spartanen 
vanaf 1996 het onderhoud zelfstandig uit in eigen beheer. Dit heeft de gemeente volgens 
haar ambtenaren in die jaren een besparing opgeleverd van ongeveer € 200.000. Met 
andere woorden, de gemeente heeft € 200k minder uitgegeven door de inzet van de 
vrijwilligers uit Wognum en Nibbixwoud. Als beloning voor al deze inzet (mankracht en 
financiën) mogen we nu zelf gaan bijdragen in de investeringen van het groot onderhoud. 
Voor ons betekent dat een exploitatieverhoging van ongeveer € 3000,- per jaar. Dit is niet 
het cadeau wat wij zouden mogen verwachten na 20 jaar inzet en reeds gerealiseerde 
besparingen. 
 
Dit is dan direct het punt waar wij voor onszelf, maar vooral ook voor alle andere 
verenigingen die nog moeten gaan starten met het onderhouden van de velden in eigen 
beheer, het niet mee eens kunnen zijn. 20% zelf bijdragen aan de renovatiekosten is voor 
ons als vereniging absoluut niet acceptabel. Een ander aspect van het voorstel over de 
bijdrage in de renovatiekosten is de levensduur van een kunstgrasveld. In de berekeningen 



van de gemeente is uitgegaan dat een kunstgrasmat 15 jaar mee gaat. De reserveringen en 
de voorgestelde bijdragen vanuit de verenigingen zijn van deze aanname uitgegaan. Maar 
wat als een kunstgrasmat deze periode niet doorstaat en eerder, bijvoorbeeld na 10 jaar al, 
dringend aan vervanging toe is. Hoe gaat de gemeente hier mee om qua vervanging en wat 
gebeurd er met het tekort in de reservering bij zowel de gemeente als de verenigingen? 
Hierover bestaat nog geen duidelijkheid in het voorstel. 
 
Wij vragen ons daarnaast af of alle commissieleden wel goed beseffen wat het privatiseren 
van het onderhoud daadwerkelijk inhoudt. Wij zijn graag bereid u op locatie, bij Spartanen, 
te laten zien welk machinepark er nodig is en uit te leggen wat het onderhoud neerleggen bij 
de gebruikers in de praktijk inhoudt. Via de Griffie is een afspraak uiteraard te regelen. 
 
Nogmaals en wellicht nog even nadrukkelijk vermeld, wij zijn het eens met het leggen van de 
verantwoordelijkheid voor het onderhoud bij de gebruikers en eens met de harmonisering 
van de huurprijzen voor de velden, maar zijn het absoluut oneens met de eigen bijdrage van 
20% in de renovatiekosten bij groot onderhoud. 
 
Als laatste willen wij meer helderheid over het begrip "onderhoud binnen de hekken". In de 
voorafgaande gesprekken is naar voren gekomen dat het dit "onderhoud binnen de hekken" 
voor rekening en invulling van de verenigingen komt. Maar wat valt wel en wat valt niet 
binnen de kaders van dit begrip. Want valt bijvoorbeeld het onderhoud  van taluds en 
slootkant daar ook onder ? En dus ook een aanvullende investering om voor dat onderhoud 
machines aan te schaffen? Uit de stukken is niet duidelijk naar voren gekomen wie daar voor 
verantwoordelijk voor is en wij willen graag zien dat hier duidelijkheid in wordt verschaft 
voordat er besluiten over het onderhoud worden genomen. 
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